
Protokół Nr XXXVI /2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 21 lutego 2013r. 

 

XXXVI Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

21 lutego 2013r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XXXVI Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły o godz. 1510. Obrady otworzył  

i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Romuald Koszewski. 

Wiceprzewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska, 

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz- Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- Andrzej Ochlak – Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik, 

- Mirosław Urbanowski i Cezary Pietruszyński,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska, Gazety Nowomiejskiej - 

Katarzyna Ochocka, Tygodnika Internetowego – Grzegorz Podkomorzy, TV Nowe Miasto – 

Marcin Sarnowski. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynął wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu, realizowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2013. 

Wiceprzewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku Zarządu. Głosowało 14 

radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie.  
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Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Wiceprzewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Zofia Andrzejewska, Mirosław Galiński i Kazimierz Wiśniewski. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Wiceprzewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad była p. Danuta Mazurkiewicz. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radna 

Mazurkiewicz wyraziła zgodę. Wiceprzewodniczący zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

kandydatury radnej na sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Wszyscy 

głosowali „za”,  

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Radni otrzymali porządek obrad w materiałach sesyjnych (załącznik nr 4). Wniosek Zarządu o 

rozszerzenie porządku obrad stanowi załącznik nr 5. 

Wiceprzewodniczący odczytał porządek obrad po zmianie. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.  
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Roczne sprawozdanie z działalności w 2012 r. Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz zamierzenia na 2013 r.  
9. Bezrobocie, a planowane kierunki kształcenia w ZSZ w Kurzętniku, zapotrzebowanie na 

kadrę w zakładach pracy na terenie powiatu, możliwość tworzenia warsztatów szkolnych w 
zakładach pracy. 

10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał zmieniających: 
XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie założenia Powiatowego Centrum Rozwoju Edukacji w Nowym 
Mieście Lubawskim i nadania mu statutu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Nowomiejski oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
15a . Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu  finansowego zadań powiatu, realizowanych 
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2013. 

16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu. 

 
Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś ma uwagi do porządku. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 14 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Drozdowski. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad zostaną 

wręczone wyróżnienia za osiągnięcia sportowe dla nowomiejskiego lekkoatlety Cezarego 

Pietruszyńskiego oraz jego trenera – Mirosława Urbanowskiego /Cezary Pietruszyński zajął I 

miejsce w skoku wzwyż podczas Mistrzostw Polski Juniorów w Spale w dniach 25-27 stycznia br./ 

/wręczenie wyróżnień/ 

Panowie Pierszyński i Urbanowski opuścili salę obrad. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Powiatu 

Wiceprzewodniczący poinformował, że pełnił funkcję sekretarza obrad XXXV Sesji. Zapoznał się z 

protokołem, nie wnosi do niego uwag i prosi o jego przyjęcie. 

Wiceprzewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXV/2013. 

Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 6  
Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 18 stycznia do 14 lutego 2013r. stanowi 

załącznik nr 6. W materiałach sesyjnych radni otrzymali protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 

9, 17, 24 i 30 stycznia 2013r.  

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym, poza posiedzeniami Zarządu, miały 

miejsce następujące wydarzenia: 

- odbyły się spotkania z rodzicami uczniów Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach w 

związku z likwidacją placówki – takie spotkanie odbędzie się również dziś, 
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- 25 stycznia – uroczystości Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia w Olsztynie – p. 

Izabela Otremba oraz p. Mirosław Meyka z Powiatowego Urzędu Pracy otrzymali wyróżnienia za 

zasługi dla lokalnego rynku pracy, 

- 28 stycznia – posiedzenie Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

- 29 stycznia – narada w Starostwie w sprawie ISO; impreza w Kurzętniku pt. „Poznawanie 

krajów…”, 

- 30 stycznia – narada w Starostwie w sprawie kontroli zarządczej, p. Wicestarosta uczestniczył w 

balu karnawałowym organizowanym przez TPD,  

- 4 lutego – roczna narada Komendy Wojewódzkiej PSP, 

- 6 lutego – spotkanie z kierownikami jednostek organizacyjnych na temat sprawozdania z 

nadzoru merytorycznego oraz prac związanych z opracowaniem strategii rozwiązywania 

problemów społecznych, 

- 8 lutego – odprawa roczna KP PSP, Gala Sportu w Kurzętniku, 

- 11 lutego – spotkanie z nadleśniczymi, 

- 12  lutego - spotkanie z przedsiębiorcami, przedstawicielami samorządów lokalnych, PUP, 

dyrektorów szkół – celem spotkania było zasięgnięcie opinii na temat potrzeb w zakresie 

kierunków kształcenia zawodowego. Starosta dodała, że we wniosku na budowę szkoły wpisano 

kierunki zgodne ze strategią województwa (gastronomia, hotelarstwo). Na spotkaniu podkreślano 

znaczenie kierunków stolarskich. Ustalono, że odbędzie kolejne spotkanie z przedsiębiorcami 

branży drzewnej, 

- 13 lutego – konferencja związana  z pracami nad strategią rozwoju Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego – Starosta poinformowała, że niepokojące są pewne zapisy strategii – w strategii 

kładzie się nacisk na drogi nr 7 i 16, zapomniano o drodze krajowej nr 15. Na konferencji zadano 

p. Marszałkowi pytanie na ten temat, odpowiedź była raczej pozytywna, 

- 19 lutego – spotkanie w Urzędzie Miejskim na temat obwodnicy Nowe Miasta, przygotowano 

pismo do Ministra Transportu (na posiedzeniu komisji przed sesją p. Wiceprzewodniczący 

przedstawił radnym jego treść) 

- 20 lutego – międzywojewódzkie zawody lekkoatletyczne w Grudziądzu, 

- 18 lutego – konferencja w Sejmie „Od przeszłości do przyszłości”. 

Starosta powiedziała, że o szczegółach konferencji powie za chwilę, teraz odda głos p. 

Wicestaroście. 

Wicestarosta poinformował, że trwają prace nad strategią województwa. Zainteresowanych 

odesłał na stronę www.strategia2025.warmia.mazury.pl. Pewne obszary w wojewódzkie zostały 

pominięte. Na stronie 25 diagnozy napisano, że szczególnie ważnymi drogami województwa są 
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droga ekspresowa nr 7 i droga krajowa nr 16. Nie wspomina się w ogóle o drodze krajowej 15. 

Dalej, na stronie 50, wymienia się inwestycje drogowe. Tu też pominięto naszą drogę. Trzeba 

więc zrobić wszystko, aby drogę nr 15 wpisać do strategii. Następnie p. Wicestarosta wymienił 

kluczowe inwestycje wpisane do projektu strategii. Droga krajowa nr 15 jest istotna dla rozwoju 

naszego powiatu, ale jeśli w strategii jej nie będzie, wszystkie apele i wnioski do Ministra 

Transportu nie będą miały takiego znaczenia. Należy wystosować apel o wprowadzenie budowy 

obwodnicy do strategii. 

Starosta powiedziała, że do 28 lutego można składać propozycje do strategii. Każdy może 

przekazać swój głos, media również. Starosta zapytała czy p. Burmistrz chce coś dodać w tej 

sprawie. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank powiedział, że trzeba zawalczyć o interes 

naszego powiatu. Dodał, że jest w stałym kontakcie z dyrektorem olsztyńskiego oddziału 

GDDKiA p. Niecewiczem. Teraz jest odpowiedni moment, aby „przypomnieć” o obwodnicy 

NML. Wystąpienie w sprawie obwodnicy przesłano do Ministra, Marszałka, Wojewody i 

Dyrektora GDDKiA. Możliwe, że wskazane byłoby podjęcie przez Rady uchwał, ponieważ 

obwodnica była w RPO, a w tej chwili jej nie ma. Na razie nie wiadomo co z programem Polska 

Wschodnia. Jeżeli program ten pojawi się w nowej perspektywie finansowej, szanse na 

obwodnicę na pewno będą dużo większe.   

Starosta poinformowała, że 18 lutego uczestniczyła w konferencji na temat samorządów 

powiatowych. Swoje wystąpienie miał m.in. prof. Jerzy Buzek. Podnoszono problem 

przekazywania na samorządy kolejnych zadań bez przekazywania środków finansowych. Starosta 

przytoczyła fragment wystąpienia p. Marka Tramsia – Prezesa Zarządu Związku Powiatów 

Polskich. Powiedziała, że na konferencji pozytywnie oceniono dotychczasowe funkcjonowanie 

powiatów z zastrzeżeniami dotyczącymi głównie finansów. Podkreślano, że bardzo ważna jest 

współpraca między samorządami lokalnymi. Starosta dodała, że dysponuje materiałami z 

konferencji („Powiaty – wczoraj, dziś i jutro”). Zainteresowane osoby mogą się z nimi zapoznać.  

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radny Stanisław Czajka nawiązał do kwestii obwodnicy. Powiedział, że boje o obwodnicę toczą się 

od dawna. W Olsztynie również, ale w ostatnim czasie Prezydent Olsztyna wprowadził zakaz 

tranzytu przez miasto. I jest efekt – wczoraj Dyrektor Nicewicz w TVP Olsztyn poinformował, że 

jest decyzja w sprawie zabezpieczenia środków na obwodnicę Olsztyna. Radny powiedział, że 

może wartoby i w Nowym Mieście podjąć takie kroki, chociaż pewnie nie jest to możliwe.  

P. Burmistrz poinformował, że po ubiegłorocznych działaniach, zaczęto opracowywać 

dokumentację techniczną na budowę obwodnicy. Termin jej opracowania upływa 3 lipca i dopiero 
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po tej dacie można przystąpić do bardziej konkretnych działań. W przypadku Olsztyna, Prezydent 

jest właścicielem dróg. Gdyby podobnie było w Nowym Mieście, Burmistrz też podjąłby takie 

kroki. Jednak drogi krajowe są w gestii GDDKiA i ani Burmistrz ani powiat nie mogą podejmować 

takich działań. Byłoby to łamanie prawa.   

Ad. 7  

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Andrzej Andrzejewski zadał następujące pytania: 

- jak postępują prace związane z wyceną przyłączenia budynku Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3 

do centralnej kotłowni; czy ten pomysł nadal jest aktualny, 

- jak postępują prace na budowie Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku, 

- kiedy odbędzie się spotkanie z przedsiębiorcami z branży drzewnej. 

Radna Danuta Mazurkiewicz zadała pytanie związane z funkcjonowaniem Powiatowego Centrum 

Organizacji Pozarządowych. Z tego co jej wiadomo, jutro Rada Miasta będzie podejmowała jutro 

uchwałę w sprawie dofinansowania centrum. Radna zapytała jak działa centrum i dlaczego tylko 

dwie gminy z powiatu dofinansowują jego funkcjonowanie (Kurzętnik i Nowe Miasto). Pytanie 

radnej wynika z tego, że bierze udział w pracach komisji rozpatrującej wnioski organizacji 

pozarządowych i wie, że wnioski składają organizacje z całego powiatu. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze jakieś pytania lub wnioski. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8  

 Roczne sprawozdanie z działalności w 2012 r. Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz zamierzenia na 2013r.  

Informacja opracowana przez PUP do punktów 8 i 9 stanowi załącznik nr 7. 

Dyrektor PUP Tadeusz Ławicki poinformował, że radni otrzymali obszerny materiał do zapoznania 

się. Jeżeli chodzi o sytuację na rynku pracy w 2012r. , na koniec grudnia 2012r. zarejestrowanych 

było 3.595 osób. Dla porównania w miesiącu styczniu 2012r. liczba bezrobotnych wynosiła 3.733 

osoby czyli spadła, ale w porównaniu od stycznia 2011r. jest wzrost o ok. 100 osób. Liczba osób 

rejestrujących się w ciągu roku jest różna. Najwięcej osób rejestruje się w styczniu. Na ogólną 

liczbę osób bezrobotnych było 2.046 kobiet. W ciągu roku w PUP zarejestrowało się 4.088 osób. 

Wynika to z tego, że bezrobotni są aktywni, często podejmują pracę na okres kilku miesięcy i po jej 

zakończeniu ponownie rejestrują się w PUP. Każda taka rejestracja to dodatkowe koszty dla PUP 

(decyzja o zarejestrowaniu, decyzja  o wyrejestrowaniu). Najwięcej jest bezrobotnych na wsi (ok. 

75%). Jeżeli chodzi o poszczególne gminy, najwięcej bezrobotnych jest w gminie Biskupiec, 

następnie w mieście, Kurzętniku, gminie Nowe Miasto, a najmniej w Grodzicznie. Jeżeli chodzi o 
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wiek, najwięcej jest osób w wieku do 25 roku życia. Prawie połowę bezrobotnych stanowią  osoby 

w wieku do 34 roku życia. Jeżeli chodzi o wykształcenie, najwięcej jest bezrobotnych z 

wykształceniem zawodowym, a najmniej z wyższym, z tym, że zauważa się, że wzrasta liczba osób 

z wyższym wykształceniem (6% ogółu bezrobotnych). 24% bezrobotnych ma prawo do zasiłku i 

jest to wysoki wskaźnik świadczący o aktywności bezrobotnych. Stopa bezrobocia w powiecie 

wynosi 22,2% (5 miejsce w województwie). Jest trochę wyższa od przeciętnej wojewódzkiej. PUP 

nie tylko rejestruje osoby bezrobotne i wypłaca zasiłki. Świadczy różne inne formy pomocy tj. jak 

poradnictwo zawodowe, informacja zawodowa (tym zajmuje się Centrum Aktywizacji 

Zawodowej), szkolenia, kieruje na prace interwencyjne, staże, prace społecznie użyteczne itd. PUP 

realizował także różne programy. Wystąpił o środki z rezerwy Ministra Pracy i Polityki Społecznej. 

Środki na aktywną walkę z bezrobociem wzrosły w ciągu roku o ponad 40% w stosunku do 

pierwotnego planu. Łącznie Fundusz Pracy wyniósł ponad 14 mln zł. (zasiłki dla bezrobotnych i 

aktywna walka z bezrobociem). PUP jako jedyny w województwie bierze udział w programie 

pilotażowym „Twoja kariera - Twój wybór”. W ramach programu dwie grupy bezrobotnych 

korzystają z nowych form pomocy. Pilotaż trwa do 2014r., jeżeli wyniki będą dobre, zadania mogą 

być wprowadzone do nowej ustawy. Trwają prace na zmianą ustawy. W tej chwili odbywają się 

konsultacje. Zmiany mają dotyczyć dotacji dla bezrobotnych – w tej chwili dotacja wynosi 6 

przeciętnych miesięcznych wynagrodzeń i jest bezzwrotna. W jej miejsce ma być wprowadzona 

pożyczka – do 70 tys. zł., która będzie podlegać zwrotowi w ciągu 7 lat. Oprocentowanie ma 

wynosić 7%. Dla pracodawców też mają być pożyczki, ale w niższej kwocie, do zwrotu w ciągu 3 

lat. W ubiegłym roku w PUP wprowadzono usługę esemesową. Bezrobotni są informowani (jeśli 

wyrażą zgodę) o ofertach pracy, otrzymują przypomnienia o terminach. W styczniu br. podpisano 

porozumienie między PUP, a urzędami gmin i ośrodkami pomocy społecznej w sprawie tzw. 

samorządowej elektronicznej platformy informacyjnej. Bezrobotni nie muszą przychodzić osobiście 

po zaświadczenia potrzebne do pomocy społecznej. Jeżeli chodzi o plany na 2013r., dziś PUP 

otrzymał wytyczne do Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Termin składania wniosków 

upływa 6 marca. W programie określono grupy, dla których można będzie występować o środki – 

50% beneficjentów musi być w wieku do 34 lat, przy czym połowa z nich nie może mieć więcej niż 

24 lata. 20% beneficjentów musi być w wieku powyżej 50 lat. W ramach programu mogą być 

realizowane prace interwencyjne, staże, szkolenia, udzielane dotacje. Prawdopodobnie w połowie 

kwietnia zapadną decyzje czy środki będą przyznane. Na przełomie czerwca i lipca można będzie 

występować o środki z rezerwy Ministra. W tym roku po raz pierwszy decyzja o podziale środków 

przyszła już na początku roku. Środki już zostały uruchomione. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy są pytania do p. Dyrektora. 
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Radny Andrzejewski zapytał o program pilotażowy odnośnie bonów szkoleniowych, stażowych. 

Jak program sprawdził się na naszym terenie? 

P. Ławicki odpowiedział, że formy pomocy przewidziane w projekcie są wykorzystywane.  

Z bonów skorzystało 13 osób.  

Radny zapytał czy program będzie kontynuowany. 

P. Ławicki wyjaśnił, że w tej chwili jest pilotaż, Ministerstwo prowadzi monitoring, jeżeli nowe 

formy przyniosą pozytywny efekt, to planuje się wprowadzić je do ustawy. W naszym powiecie w 

pilotażu bierze udział 60 osób. Z grupy która się zgłosiła, 5 osób podjęło zatrudnienie i 

zrezygnowało z udziału w programie. 

Radny Czajka powiedział, że PUP w sposób doraźny walczy z bezrobociem. Wszystko zależy od 

pieniędzy jakie przekazuje rząd. Kiedyś PUP podpisywał więcej umów z przedsiębiorcami czy 

samorządami. Radny zwrócił uwagę na to, że  z informacji przedstawionej przez p. Dyrektora 

potwierdza się teza, że gdzie niższe podatki lokalne, tam więcej miejsc pracy. Największe 

bezrobocie jest obecnie na terenie gminy Biskupiec. Jak się mają do tego podatki? W gminie 

Biskupiec opłata od metra2 działalności gospodarczej wynosi 22 zł., a są gminy, które ustaliły 19 zł. 

Widać, że można wyjść naprzeciw przedsiębiorcom, którzy tworzą miejsca pracy. Radny 

powiedział, że od roku jest właścicielem jednoosobowej firmy. Podatek od działalności 

gospodarczej jaki ma w tym roku zapłacić wynosi 13,5 tys. zł. Pytanie – jak złapać oddech, jak 

myśleć o tworzeniu miejsc pracy?  

P. Ławicki powiedział, że środki z Funduszu Pracy, faktycznie były kiedyś większe. Rok 2009 był 

rekordowy – było ponad 11 mln zł. Załamanie było w 2010r. (mniej środków o 1/3) Potem z roku 

na rok wysokość środków rosła i miejmy nadzieję, że tak już będzie. 

Radna Mazurkiewicz zapytała czy na tworzenie miejsc pracy na 2013r. przeznaczone są jakieś 

środki. 

P. Ławicki odpowiedział, że tak, od 26 przyjmowane będą wnioski łącznie na 12 miejsc pracy. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania? Nikt się nie zgłosił. 

Z sali obrad wyszli radni: Czajka i Tuchalski. 

Ad. 9  

 Bezrobocie, a planowane kierunki kształcenia w ZSZ w Kurzętniku, zapotrzebowanie 

na kadrę w zakładach pracy na terenie powiatu, możliwość tworzenia warsztatów szkolnych 

w zakładach pracy 

Dyrektor PUP poinformował, że odzwierciedleniem zapotrzebowania na kadrę, są składane w PUP 

oferty pracy. W 2012r. wpłynęło łącznie 1.425 ofert pracy. W większości zostały zrealizowane, nie 

udało się zrealizować 3 ofert. Oferty dotyczyły różnych zawodów: od sprzątaczki, poprzez 
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doradców ubezpieczeniowych, finansowych, pracowników biurowych, sprzedawców, murarzy, 

stolarzy. Ofert pracy związanych z branżą drzewną było dużo. Sporo ofert pracy było też dla 

kierowców z odpowiednimi certyfikatami na przewozy międzynarodowe. 4 oferty pracy dotyczyły 

gastronomii. Jeżeli chodzi o możliwość tworzenia warsztatów szkolnych, ustawa tego nie 

przewiduje. Ewentualnie można skorzystać z dofinansowania z Programu Rozwoju Regionalnego 

Warmia – Mazury 2007-2013. 

Wiceprzewodniczący poprosił o zabranie głosu Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych Mirosława 

Wodarę. 

P. Wodara poinformował, że cały tydzień jeździ po gimnazjach i promuje szkołę. Na ofertę 

edukacyjną ZSZ w Kurzętniku składa się wiele czynników: możliwość lokalowe, kadrowe, 

finansowe, a także preferencje młodzieży i rodziców. W oparciu o to opracowano optymalną ofertę. 

Z nowych zawodów proponuje się naukę w zawodzie technik cyfrowych procesów graficznych - 

zawód pozwalający zdobyć umiejętności w zakresie szeroko rozumianego oprogramowania 

graficznego. Osoby kończące takie technikum mogą podjąć pracę jako twórcy stron internetowych, 

graficy projektujący nowe urządzenia lub produkty. Druga nowa propozycja to technik architektury 

krajobrazu kształcący w zakresie zagospodarowania terenu. Oba te zawody wymagają niewielkich 

nakładów jeżeli chodzi o przygotowanie szkoły do kształcenia praktycznego. Szkoła w dalszym 

ciągu będzie oferowała kształcenie w zawodach: technik żywienia, technik usług 

gastronomicznych, technik hotelarstwa. Z „norwida” przejdą dwa kierunki: technik informatyk i 

technik ekonomista. P. Wodara podkreślił, że technik informatyk i technik cyfrowych procesów 

graficznych to dwa różne zawody. Jeżeli chodzi o szkołę policealną wprowadzana jest nowa 

propozycja – technik BHP, technik administracji, technik informatyk, technik turystyki wiejskiej. P. 

Wodara dodał, że oferta jest związana z ograniczeniami wynikającymi z klasyfikacji zawodów.  

Starosta poinformowała, że na spotkaniu z przedsiębiorcami ustalono, że zorganizowane będą 

spotkania z przedsiębiorcami z branży drzewnej, żeby wypracować już konkretne rozwiązania. 

Starosta dodała, że nie upiera się przy tym, aby nowe kierunki realizować już w 2013r., ale należy 

się przygotować. Jeden z przedstawicieli przedsiębiorców powiedział na spotkaniu, że niestety 

zwykle jest tak, że młodzież wybiera sobie „egzotyczne” kierunki, a potem i tak z reguły trafia do 

firm meblarskich. Głos przedsiębiorców jest bardzo ważny, bo to oni tworzą miejsca pracy.      

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. 

Radna Katarzyna Trzaskalska zapytała Dyrektora PUP czy w wymienionych przez p. Wodarę 

dwóch nowych kierunkach były oferty pracy w ubiegłym roku. 

P. Ławicki powiedział, że przygotuje informację na następną sesję. 
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Radna Mazurkiewicz powiedziała, że jest to ambitna propozycja, są nowe zawody, wspaniale 

byłoby gdyby byli chętni, jeszcze lepiej gdyby po szkole znaleźli pracę. Radna zajrzała do 

Internetu, aby sprawdzić czym musi dysponować technikum architektury krajobrazu. Wymieniona 

jest pracownia techniczna, pracownia przyrodnicza, pracownia kształcenia krajobrazu, pracownia 

ekonomiczna. Radna zapytała czy szkoła jest w stanie uruchomić takie pracownie od września? 

Trzeba to mocno przemyśleć, bo nie ma zabezpieczonych środków na taki cel.  

P. Wodara odparł, że nie proponowałby nowych kierunków kształcenia, gdyby miał obawy czy 

temu podoła. To, co przeczytała p. radna wygląda może groźnie, ale głównie chodzi o zaplecze 

komputerowe, pewne elementy pokazowe. Na pewno musi być najprostszy sprzęt komputerowy 

czy sprzęt do niwelacji terenu. P. Dyrektor przedstawił Zarządowi potrzeby finansowe w zakresie 

wyposażenia. W ciągu 2 lat, bo tyle potrzeba czasu aby stworzyć zaplecze do kształcenia 

teoretycznego i częściowo praktycznego w dwóch wymienionych nowych zawodach, 

zapotrzebowanie na środki wynosi ok. 50 tys. zł. Wiele pomocy dydaktycznych szkoła już ma. 

Oczywiście decyzja czy nowe kierunki zostaną uruchomione, leży w gestii Zarządu. P. Wodara 

dodał, że próbuje znaleźć rozwiązanie wspólnie z jednym z zakładów, jeżeli chodzi o pozyskanie 

pieniędzy unijnych na ten cel. Jest ogłoszony konkurs w EFS, z którego można pozyskać środki na 

kształcenie zawodowe.  W środę ma być spotkanie u p. Starosty na ten temat. Jeżeli chodzi o 

tworzenie warsztatów szkolnych dla technika technologii drewna, jest to przedsięwzięcie 

wymagające dużych nakładów finansowych. Trzeba by połączyć działania szkoły, powiatu i 

przedsiębiorców. Podstawowym problemem jest pomieszczenie. W szkole takiego nie ma. Druga 

kosztowna rzecz to urządzenia do obróbki drewna. Jedna obrabiarka kosztuje ok. 300 tys. zł.  

Radna Mazurkiewicz zapytała co z praktykami. 

P. Wodara odpowiedział, że rozmawiał z przedstawicielem „EXPOM-u. Firma jest w stanie przyjąć 

uczniów na praktyki uczniów z technikum cyfrowych procesów graficznych. Zajęcia praktyczne to 

160 godzin w całym cyklu kształcenia. Praktyka jest rozłożona na dwa lata.  Jeżeli chodzi o drugi 

kierunek, połowę z tych godzin można zrealizować w jednostkach samorządu terytorialnego przy 

planach zagospodarowania przestrzennego. Co do drugiej części praktyk, na razie jeszcze nie ma 

gotowego rozwiązania, bo takiej pracowni nie ma na naszym terenie. Może w przyszłości udałoby 

się stworzyć pracownię plastyczną w szkole. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że w 2008r. była na wyjeździe w zaprzyjaźnionym powiecie 

Oldenburg. Prowadziła osobiście rozmowę ze Starostą Frankiem Egerem na temat możliwości 

stworzenia praktyk dla naszych uczniów kształcących się na kierunku gastronomicznym. Właściciel 

jednej z restauracji zadeklarował, że może przyjąć uczniów z Polski. Radna zapytała czy w tym 
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zakresie coś dalej poczyniono? Dla uczniów możliwość odbycia praktyk w Niemczech to 

niebagatelna okazja.  

Starosta odpowiedziała, że była wspólnie z radną na wizycie 2 lata temu, ale nic nie wiedziała o 

ustaleniach z 2008r. Nikt tego tematu nie podjął.  Były ustalone inne tematy. Z drugiej strony, 

gdyby takie praktyki zorganizować, pytanie – czy uczniowie na własny koszt pojechaliby do 

Niemiec? Fakt, że jeżeli chodzi o kształcenie zawodowe, Niemcy mają bardzo dobre rozwiązania. 

Radna Mazurkiewicz poprosiła, aby zająć się tym tematem. 

Starosta powiedziała, że na spotkaniu z przedsiębiorcami, rozdano ankietę (do nieobecnych 

przedsiębiorców ankiety będą wysłane) z trzema pytaniami dotyczącymi potrzeb w zakresie 

kierunków kształcenia, możliwości zatrudnienia, możliwości odnośnie praktyk dla uczniów.  

Radna Mazurkiewicz zapytała czy p. Dyrektor odwiedził wszystkie gimnazja na terenie naszego 

powiatu. 

P. Wodara odpowiedział, że jesienią ubiegłego roku spotkano się w gimnazjach z rodzicami 

uczniów. Kolejnym etapem promocji było rozpowszechnienie w gimnazjach filmu o szkole. Teraz 

odbywają się spotkania z uczniami klas trzecich. Wychowawców klas drugich prosi się, aby 

uczniowie wypełnili ankietę z pytaniami na temat kierunków kształcenia. Będzie to materiał do 

analiz na przyszłość. Należy podkreślić, że w gimnazjach powinni pracować doradcy zawodowi. W 

tej chwili nikt w gimnazjum nie doradza młodzieży w jakim ma iść kierunku.  

Burmistrz Miasta powiedział, że chciałby się odnieść do kilku omawianych kwestii. W połowie 

stycznia wysłał do p. Starosty prośbę o zorganizowanie spotkania na temat kierunków kształcenia 

zawodowego. Spotkanie takie odbyło się styczniu. Potem odbyło się kolejne i miejmy nadzieję, że 

będą następne. Wiemy, że pewne kierunki w szkole w Kurzętniku muszą być realizowane, bo tak 

wpisano w projekcie. Trochę więc za późno na dyskusję. Jednak na przyszłość nie możemy myśleć 

ten sposób, że to rodzice wskazują dziecku jakiś kierunek, bo taki się podoba czy jest modny, a tak 

naprawdę produkuje się rzeszę bezrobotnych, zmuszając ich do szukania pracy poza powiatem. Ilu 

hotelarzy czy techników żywienia można zatrudnić na terenie powiatu? Pewne kierunki trzeba 

niejako narzucić pod potrzeby lokalnego rynku pracy. Wspomniano o firmie EXPOM, gdzie 

produkuje się konstrukcje stalowe. Czy nie byłby wskazany kierunek tj. technik konstrukcji 

stalowych czy technik obróbki metali z bazą szkoleniową w zakładzie? Jeżeli chodzi o stolarzy, 

potrzeba wykwalifikowanych fachowców do obróbki drewna, do obsługi nowoczesnych maszyn. 

Podobnie jest z technikiem obsługi nowoczesnych maszyn rolniczych. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że potrzeba technikum, które dawałby zawód rolnikom. W 

przeciwnym razie nie mogą się oni ubiegać o dotacje unijne.     
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Burmistrz powiedział, że w tej chwili dominuje branża drzewna, ale nie można też doprowadzić do 

sytuacji, że będą sami fachowcy w tej branży, a w przypadku krachu na rynku drzewnym, wzroście 

drastycznie bezrobocie. P. Burmistrz zgodził się z opinią p. Dyrektora, że w gimnazjach powinni 

być doradcy zawodowi. Jest to jednak kwestia MEN, aby w subwencji oświatowej zaplanowano 

środki na ten cel. Na szczeblu wojewódzkim robiono diagnozę odnośnie zapotrzebowania na kadry. 

Taka analiza jest potrzebna też w ujęciu naszego powiatu, a pierwszym krokiem jest ankieta o 

której wspomniała p. Starosta. W tej chwili w województwie jest przygotowywany projekt 

związany z tworzeniem i wyposażaniem warsztatów szkoleniowych dla branży drzewnej. Nasz 

lokalny przedsiębiorca p. Jan Szynaka ma być twarzą tego programu. Warto zorganizować 

spotkanie na ten temat, bo jest to bardzo ważna sprawa. Należy zrobić wszystko, aby bezrobotnych 

było jak najmniej. 

Radny Marek Tuchalski powiedział, że zgadza się z p. Burmistrzem jeżeli chodzi o kierunki szkół. 

Jednak ofertę szkoleniową szkół trzeba urozmaicać Nie mogą być tylko kierunki metalowe i 

drzewne, bo za dwa lata może się sytuacja odwrócić i potrzebni będą specjaliści innych branż. 

Radny zapytał ilu specjalistów obróbki drewna byłby w stanie przyjąć p. Szynaka, gdyby taki 

kierunek był w szkole? 

Burmistrz odparł, że o to trzeba by zapytać p. Szynakę. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że zapotrzebowanie na określone zawody może się zmieniać. 

Trzeba raczej się skupić na tym, aby trafić w główne kierunki. 

Następnie zapytał czy ktoś pragnie jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił.  

Wiceprzewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

Ad. 10 
Przerwa 

/przerwa/ 

Wiceprzewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, Radcy Prawnego obecni 

byli: Urszula Łydzińska, Ryszard Kłosowski, Bożena Smoczyńska oraz przedstawiciele mediów 

(Aleksandra Malinowska, Katarzyna Ochocka, Grzegorz Podkomorzy). 

W drugiej części sesji nie uczestniczył radny Czajka. Spóźniła się radna Danuta Mazurkiewicz. 
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Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta. Na salę obrad wszedł Andrzej Korecki.  

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania. Radni nie zadali pytań. 

Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XXXVI/290/2013 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad weszli: Wicestarosta, radna Mazurkiewicz oraz Mirosław Wodara. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał zmieniających: 

XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał czy kredyty zaciągnięte w bankach można spłacić wcześniej; 

co mówią na ten temat umowy; czy gdyby coś wcześniej udało się spłacić, byłby zysk dla powiatu 

czy strata? Radny zapytał również czy kwoty zaplanowane na inwestycje drogowe ( 220 tys. zł. na 

jedna drogę i ok. 300 tys. zł. na drugą) można by przeznaczyć na spłatę kredytów; czy uzdrowiłoby 

to sytuację finansową powiatu? 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w przypadku wcześniej zaciągniętych kredytów nie przewidziano 

opcji wcześniejszej spłaty. Jedynie w przypadku kredytu zaciągniętego w BS w Brodnicy wpisano 

w umowie, że może nastąpić wcześniejsza spłata i z tego tytułu nie będzie obciążenia żadną 

dodatkową prowizją. W przypadku tego kredytu marża była najwyższa, dlatego spłacono go w 

ubiegłym roku zaciągając obligacje. Gdyby nawet pozostałe kredyty można było wcześniej spłacić, 

nie byłoby to korzystne dla finansów powiatu, ponieważ ich marże są mniejsze niż 1%. Dziś już nie 

ma tak tanich kredytów. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXVI/291/2013 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie założenia Powiatowego Centrum Rozwoju Edukacji w 

Nowym Mieście Lubawskim i nadania mu statutu 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały.  
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P. Korecki poinformował, że chodzi o połączenie dwóch placówek – Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej oraz Powiatowej Biblioteki Pedagogicznej. Połączenie obydwu jednostek ma na celu 

obniżenie kosztów administrowania. Rada Pedagogiczna Poradni pozytywnie zaopiniowała projekt 

aktu założycielskiego centrum. Pozytywnie opinie wydały również związki zawodowe. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXVI/292/2013 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Nowomiejski oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Kłosowski poinformował, że chodzi o przystanki przy drogach powiatowych. Przeprowadzono 

inwentaryzację przystanków. Razem jest ich 117, stan jest różny. Do ZDP jako zarządcy drogi 

należy słupek, znak drogowy i wywóz śmieci. Wiaty, kosze na śmieci stanowią obowiązek gminy.  

Część przystanków ma wiaty (ok. 50%), ale jest też wiele przystanków gdzie jest sam słupek, znak 

drogowy i rozkład jazdy. Dla ZDP najważniejsze są znaki. Na 117 przystanków, w przypadku 84 

należy wymienić znaki D15. W tym roku trzeba się tym zająć, potrzeba na to ok. 8,5 tys. zł. Do 

ZDP należy również utrzymanie przystanku, wywóz śmieci, odśnieżanie zimą. Każdy przystanek 

musi mieć nazwę i numer. Ze 117 przystanków odpadną 22 przystanki ponieważ Gmina Nowe 

Miasto Lubawskie wyraziła wolę przejęcia przystanków. P. Kłosowski powiedział, że być może na 

kolejnej sesji będzie następna uchwała Rady. Ustawodawca przewidział bowiem, że Rada Powiatu 

może (ale nie musi) ustalić stawkę za każde zatrzymanie pojazdu, nie przekraczającą 5 groszy od 

każdego przewoźnika. Wszystkie pozostałe gminy od tego odstąpiły. Tylko gmina Nowe Miasto 

zdecydowała się na przejęcie przystanków. Najgorsze jest to, że ustawodawca przewidział, że 

zarządzający muszą wywieszać rozkłady jazdy. Przewoźnik ma tylko dostarczyć rozkład jazdy i 

zapłacić za wywieszenie, a potem ZDP musi dopilnować, żeby rozkład jazdy wisiał cały czas, a 

wiadomo jak z tym jest. Wracając do stawki – gdyby była ustalona stawka 5 groszy, to rocznie do 

kasy ZDP wpływałoby 7,5 tys. zł., podczas gdy wywożenie samych śmieci z jednej gminy 

wyniosłoby ok. 500 zł. miesięcznie. Wstępnie ustalono, że może zostać tak jak było, gminy nie 

będą brały żadnych opłat od ZDP. Dlatego wniosek do Rady, aby też odstąpiła od pobierania opłat, 

podobnie jak cztery gminy. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że na powiat nakłada się kolejny obowiązek bez jednoczesnego 

przekazania środków. Podobna sytuacja wygląda w gminach jeżeli chodzi o ustawę „śmieciową”.  
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P. Kłosowski powiedział, że ustawodawca przewidział stawkę. Tylko, że koszt poniosą tak 

naprawdę mieszkańcy, bo jeśli Rada ustali opłatę, to zapewne przewoźnicy podniosą ceny biletów. 

Radny Szczepański zapytał czyim obowiązkiem jest zakup koszy. 

P. Kłosowski odpowiedział, że to jest obowiązek gminy. Dodał, że w jego opinii należałoby 

wszystko zostawić po staremu, bo funkcjonowało to dobrze.  

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXVI/293/2013 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 

P. Kłosowski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały (projekt stanowi załącznik nr 12). Zapytał czy ktoś 

z radnych ma pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Wynik głosowania był następujący: 

- głosów „za” – 0, 

- głosów „przeciw” – 2, 

- głosów „wstrzymujących się” – 10. 

Radny Tuchalski nie brał udziału w głosowaniu.  

Wiceprzewodniczący poinformował, że w wyniku głosowania Rada nie podjęła uchwały. 

Ad. 15a 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu  finansowego zadań powiatu, 

realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2013 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Łydzińska poinformowała, że środki z PFRON są niższe w porównaniu do środków w 2012r. o 

kwotę 413.383 zł. Proponuje się podzielić je w następujący sposób: 80 tys. zł. na rehabilitację 

zawodową, 1.093.999 zł. na rehabilitację społeczną. Łącznie do dyspozycji jest 1.173.999 zł. W 

związku ze znaczną obniżką ustalono, że turnusy będą dofinansowane osobom ze znacznym i 

umiarkowanym stopniem niepełnosprawności, które do tej pory nie korzystały jeszcze z tej formy 

wsparcia. Dofinansowania otrzymają również małe dzieci i uczestnicy projektu systemowego. 

Ograniczono też dofinansowanie do zakupu aparatów słuchowych dla osób dorosłych. Jeżeli chodzi 

o bariery w komunikowaniu się, będą mogły skorzystać tylko dzieci  i młodzież uczące się. Jeżeli 
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chodzi o bariery architektoniczne, opracowane są procedury, które pozwolą wyłonić osoby 

najbardziej potrzebujące.   

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXVI/294/2013 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

P. Łydzińska poinformowała, że PCPR przystąpił do opracowywania strategii rozwiązywania 

problemów społecznych. Nowa strategia będzie dostosowana do wymogów i potrzeb kolejnego 

okresu programowania w UE. P. Dyrektor poprosiła radnych o wypełnienie ankiet, które będą 

następnie analizowane pod kątem opracowania nowej strategii.   

Ad. 16 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Wicestarosta poinformował, że w ubiegłym tygodniu był projektant z firmy, który miał oszacować 

koszt przyłączenia budynku do kotłowni. Na kolejnej sesji można będzie poinformować Radę o 

ostatecznych rozmowach na ten temat. 

Z sali obrad wyszła p. Łydzińska. 

Starosta poinformowała, że jeżeli chodzi o prace na budowie ZSZ w Kurzętniku, wszystko 

przebiega prawidłowo. Czuwa nad tym p. Wojciech Umiński. Na bieżąco odbywają się rady 

budowy. 

Wicestarosta dodał, że ostatecznie uporano się z energetyką, przyłącze jest podłączone. Kończą się 

prace na zewnątrz, kończy się montaż ogrodzenia oraz utwardzanie placów  i wjazdów. W trakcie 

są przetargi na wyposażenie. Dwa przetargi uda się rozstrzygnąć, jeden trzeba będzie powtórzyć. 

Trwają prace z przygotowaniem do odbioru. Większych problemów na tę chwilę nie ma. 

Radny Jan Czapliński powiedział, że według wcześniejszych ustaleń, firma miała zakończyć prace 

do końca lutego.  

Wicestarosta odpowiedział, że podpisano aneks zgodnie z którym, roboty zakończą się do końca 

marca. Wykonawca poprosił o wydłużenie terminu w uwagi na warunki atmosferyczne 

niepozwalające na dokończenie prac zewnętrznych. 

Starosta poinformowała, że ustalany jest termin spotkania z przedsiębiorcami branży drzewnej, 

dogodny dla wszystkich. Jeżeli chodzi o Powiatowe Centrum Organizacji Pozarządowych., 



 17

wójtowie chyba do końca nie wiedzą, że organizacje z ich terenu korzystają z centrum, dlatego 

przygotowano dla nich szczegółową informację na ten temat. W centrum odbywały się szkolenia z 

pisania projektów, księgowości itp. Starosta poinformowała, że na podsumowaniu roku w gminie 

Kurzętnik, Wójt poinformował, że jego gmina też się wycofuje z dofinansowania. A jego 

organizacje też korzystają z centrum. Prowadzone są stałe dyżury, odbyło się nawet spotkanie 

integracyjne dla organizacji pozarządowych. Z usług Centrum korzystały 24 podmioty, a w 

szkoleniach i seminariach uczestniczyło 5 organizacji. Następnie Starosta wymieniła w jakich 

szkoleniach brały udział organizacje. Dodała, że w tej chwili działania centrum finansuje miasto i 

powiat. Konkurs na prowadzenie centrum wygrała LGD.  

Ad. 17 

Sprawy różne 

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Starosta poinformowała, że p. Dyrektorowi ZSZ zadano pytanie czy odwiedził wszystkie gimnazja. 

P. Dyrektor dyplomatycznie nie odpowiedział na pytanie. Starosta poprosiła p. Wodarę o zabranie 

głosu. 

P. Wodara poinformował, że w szkole wyznaczono osobę odpowiedzialną za działania związane z 

promocją szkoły, która ustalała spotkania w gimnazjach. Takiego spotkania odmówiono w 

gimnazjach w Iławie, Lubawie, Brodnicy, Lidzbarku i Bielicach.   

Starosta powiedziała, że chce wystosować pismo do Wójta w tej sprawie i poprosić o wyznaczenie 

terminu spotkania w gimnazjum.  

Wicestarosta poinformował, że na poprzedniej sesji Rada Powiatu podjęła uchwałę w sprawie 

poparcia obywatelskiego projektu ustawy o okręgach sądowych sądów powszechnych oraz o 

zmianie ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych. Uchwały podejmowały też inne samorządy i 

kierowały do sejmowej komisji sprawiedliwości. Jest efekt tych działań. Wicestarosta odczytał 

pismo Przewodniczącego Klubu Parlamentarnego PSL (załącznik nr 14).  

Radny Adam Głowacki zaapelował do radnych, aby uczulali rolników, aby nie odpowiadali na 

pisma pewnej firmy, która podszywając się pod Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa, wysyła pisma z nakazem zapłaty za wniosek obszarowy. Jeżeli ktokolwiek otrzyma 

takie pismo, nie powinien nic płacić, tylko zgłosić sprawę do biura powiatowego ARiMR. Sprawa  

zostanie skierowana do sądu przez Oddział Regionalny w Olsztynie.  

Wiceprzewodniczący poprosił, aby sprawę nagłośniły też media lokalne. 

Z sali obrad wyszli p. Korecki i p. Smoczyńska. 
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Radny Ząbkiewicz wrócił do sprawy odmowy wizyty w gimnazjum w Bielicach. Jego zdaniem 

pismo nie będzie w dobrym tonie, a poza tym nic nie da, bo nawet jeśli spotkanie się odbędzie, to i 

tak nie przyniesie żadnych korzyści. Należałoby w inny sposób dotrzeć do uczniów.   

Starosta stwierdziła, że nie można też nie zareagować. 

Radny Ząbkiewicz stwierdził, że czasami lepiej nie reagować.   

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 18 

 Zakończenie obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący zamknął obrady XXXVI Sesji Rady 

Powiatu.    
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